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VĚC: Projektov'ý záměr v'ýstavby nové tělocvičny a rekonstrukce venkovního sportovního
areálu zŠ Liberec, Ještědská 354188, příspěvková organizace

Projektový záměr počítá s celkovou rekonstrukcí venkovního sportovního areálu a výstavbou nové
tělocvičny na pozemku školy.

Základní škola Ještědská je druhou největší základní školou v Liberci. V současné době má kapacitu
620 žákŮ, od 1' 9' 2015 pak 695. Do spádového obvodu školy patří hlavně oblast Horního i Dolního
Hanychova. Tato oblast se nadále rozrůstá díky výstavbě nových domů. Škola má pro hodiny tělesné
výchovy kdispozici jednu tělocvičnu o ploše 464,12 m2, krytý bazén (1'2,5 m x 7 m) a venkovní
sportovní areál. Ten zahrnuje:

1) asfaltový atletický ovál (256 m) - nevyhovující po zdravotní stránce (nebezpečí úrazů po pádu

a špatný vliv na kosterní i svalovou soustavu)
2) travnatou plochu (41 m x 50 m) - jedná se o nerovný povrch, který neumožňuje plné využití

pro sporty (fotbal, softball)

3) multifunkční hřiště (25 m x 36 m) - naposledy rekonstruováno v roce 2001, polytanový
povrch vyžaduje generální opraVu.

Tělocvična a sportovní areál školy jsou pro celou, velmi zalidněnou oblast, jedinými prostory k využití
sportovních aktivit. Tělocvična je plně obsazena pro potřeby našich žáků (kroužky, tréninky, ...) denně
do ].8,00. Po té se pronajímá ostatním zájemcům.

Venkovní areál je Ve velmi špatném technickém stavu. Vzhledem k chybějícím finančním
prostředkům na správce areálu a hlavně proto, aby nedocházelo ke zraněním, je celý areál pro

veřejnost uzavřen. Ve večerních hodinách a v období letních prázdnin se zde také scházejí skupinky
mladých lidí k popíjení alkoholu, kouření a konzumaci jiných návykových látek, dochází k ničení
majetku. Rádi bychom zpřístupnili areál obyvate|ům z okolí školy tím, že bychom zde zaměstnali
správce, který by zajišťoval provoz v odpoledních hodinách, o víkendech a hlavně v době letních
prázdnin' Areál by nesloužil pouze potřebám školy, ale i lidem z oblasti Hanychova, kde není moc
prostoru pro sportovní vyžití. Tím by investované prostředky na rekonstrukci areálu byly smysluplně
využity.



Škola má Ve svém programu i třídy s rozšířenou výukou tělesné výchovy. V současnosti
zabezpečujeme dle našeho Švp oo hodin tělesné výchovy pro naše žáky' Kapacita naší tělocvičny je
na samé hranici únosnosti. Vtělocvičně jsou často 2třídY najednou, tj. přes 50 žáků. Pro výuku hodin
tělesné výchovy využíváme též školní bazén, který je plně obsazen od 8,OO do 15,00 jen dětmi naší
školy.

Některé liberecké základní školy (i kapacitně menší) disponují 2 tělocvičnami, ZŠ Dobiášova dokonce
dvěma + sportovní halou' Při kapacitě 695 žáků jsou 2 tělocvičny stavebním standardem.

Z inspekční zprávy ČŠt z února 2oI5téžvyplývá nutnost výstavby nové tělocvičny.

Důvody pro realizaci celého záměru:

L' Kapacita stávající tělocvičny a školního bazénu je mimořádně naplněna. Při předpokládaném
navýšení kapacity školy o další 2 třídy (do 2 let) se navýší i počet hodin tělesné výchovy.
Ministerstvo školství plánuje zavedení 3 povinných hodin tělesné výchovy na školách. Pro nás
by toto rozhodnutí bylo ,,zničující".

2. V rámci dosahování cílů, které jsou součástí koncepce rozvoje školy, je Základní škola Liberec
zapojena do projektu ,,Partnerské školy Českého volejbalového svazu". Rádi bychom, aby se
naše škola stala ,,metodickým centrem" výchovy mladých volejbalistek a vzdělávání
volejbalových trenérů v celém Libereckém kraji.
Máme organizační zkušenosti s pořádáním sportovních akcí jako Mezinárodní volejbalový
kemp (našimi partnery jsou volejbalové oddíly zDráždian a chorvatského Zadaru), krajskými i

republikovými soutěŽemi nejen škol, ale i volejbalového svazu (Český pohár žákyň, krajské
turnaje,...). Pro velké akce ovšem musíme využívat jiné sportovní haly (hala míčových sportů
v Liberci, sportovní hala v Železném Brodě, ...).

3. Díky zkušenostem našich učitelů bychom mohli pořádat i větší školní sportovní akce (finálová
utkání soutěží ve florbalu, basketbalu, '....).

4. Připravujeme spolupráci s Českým svazem biatlonu. jsme v kontaktu s šéftrenérem
reprezentace Ondřejem Rybářem. Rádi bychom vyhověli požadavkům pana Rybáře na využití
prostor venkovního areálu i tělocvičny pro tréninkové účely' Český svaz biatlonu by rád
rozšířiI svou žákovskou členskou základnu a spolupráce s naší Základní školou je pro svaz
výraznou prioritou.

5. chtěli bychom, aby rodiče a blízká komunita školy měli větší možnost využití tělocvičny i
venkovního areálu v odpoledních hodinách a o víkendech. V současné době nemámě téměř
žádné volné hodiny pro využitíveřejnosti. Velký zájem je ze strany Sportovního klubu Ještěd,
Spolku dobrovolných hasičů, osadního výboru Hanychov, Hanychovský spolek RAK, ...

6' Připravujeme zapojení do pilotního projektu MŠMT ,,Hodina pohybu navíc". Čekáme na
posouzení naší žádosti. chtěli bychom splnit všechna kritéria vypsaná MŠMT. Jsme schopni
celý projekt zvládnout, nicméně budeme muset omezit jiné aktivity, souvisejícís tělocvičnou.
omezení se bude týkat i hodin, které se budou konat venku neboť asfaltový povrch

atletického oválu i stav ostatních sportovišť je velmi neutěšený i ze zdravotního hlediska.

Vdubnu 20L3 jsme předložili na MML panu Vereščákovi lnvestiční záměr dostavby sportovišť.
Předpokládalijsme začleněnído projektů lPRM. Bohužel k tomu nedošlo'



V roce 2013 a 201"4 jsme podali žádost v projektu ČEZu ,,oranžové hřiště". Ani jednou neby|o
našem žádostem vyhověno.

V posledních 2 letech investujeme nejvíce prostředků z našeho rozpočtu do oprav našich budov
(vodovodní rozvody, vstupní vestibul - 150.000,-, školní bazén, výměna starého nábytku _

150'000,-, zabezpečení školy kamerovým systémem - 45.000,- a příjezdovou bránou - 85.000,-,
...)' Snažíme se ínvestovat co nejvíce finančních prostředků do důležitých oblastí školy. Z velké
části nám pomáhá SRPŠ a naši sponzoři (Gastron, osAPo s.r.o., ...).

Základníškola Ještědská je dlouhodobě tradičníškolou se sportovním zaměřením. l přes stávající
neutěšené podmínky mají žáci naší školy velmi dobré výsledky v kraji i v celé republice. Škola
vychovala řadu reprezentantů' Rádi bychom našim žáků pro jejich rozvoj poskytli kvalitní a hlavně

bezpečné podmínky. Chtěli bychom, aby se škola stala ,,komunitním centrem" hanychovské
oblasti. Škola by měla být místem setkávání místní veřejnosti. A celý projekt tuto myšlenku
podporuje.

Tělocvična splňovala kritéria pro pořádání větších sportovních akcí. To znamená standardní
rozměry multifunkční sportovní haly, úložné prostory pro nářadí, náčiní a sportovní pomůcky,

místa pro diváky, šatny a zázemí pro sportovce, sociální zařízení, klubovnu pro jednání a místo
pro možné občerstvení.

Sportovní areál by měl obsahovat multifunkční hřiště pro míčové sporty, bezpečný (polytanový)

atletický ovál s dráhami, sektory pro skok daleký, skok vysoký a vrh koulí, tenisové hřiště a hřiště
na plážový volejbal, venkovní fitness (vše využitelné pro veřejnost)' Dále pak parkovací místa,
zázemí pro sportovce (šatny a sociální zařízení, včetně sprch) a zázemí pro správce areálu.

Věříme, že by se tato sportoviště stala místem pro plnohodnotné sportovní vyžití školních dětí,
rodičů i celých rodin, komunity Horního i Dolního Hanychova, místem konání významných
sportovních ikulturních akcí, které by jistě přispěly k rozvojicelé oblasti'

V květnu letošního roku byla zadána firmě Father & Sons Visions, s. r. o architektonická studie na

projektu: ,,Novostavba tělocvičny při ZŠ Ještědská Liberec". Byli bychom velmi rádi, kdyby studie
naplnila svůj smysl, a záměr jsme mohli zrealizovat.

Rád bych Vás tímto požádal o pomoc při řešenínaší, jistě vážné, situace.

S pozdravem

Mgr. Lukáš Houda (ředitel ZŠ Ještědská)

Pod poru projektovému záměru vyjádři!i:

1) Český volejbalový svaz

2\ ondřej nybář (šéftrenér reprezentace biatlonu ČR)

3) Sportovní klub Ještěd (oddíl alpských disciplín)

4) Sdružení rodičů a přátel školy při Základníškole Ještědská

5) osadnívýbor Horní Hanychov
6) Hanychovský spolek RAK
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